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Ordfºranden har ordet 
 
S¬ d¬ var det dags igen! 
 
Ja d¬ sitter man hªr igen och ska fºrsºka kn¬pa ihop ¬rets òordfºrande har ordetò. Min 
plan var ju som jag skrev fºrr ¬ret att sitta p¬ ett ¬r. Men det blev som det blev, ett ¬r till 

ү . Och ska sanningen fram s¬ har det varit jªtteroligt och jag ser verkligen fram emot 
detta ¬r. Fºr er som inte vet vem jag ªr s¬ heter jag Karin Bryngelfrid, har haft bin sedan 
2015. D¬ jag och sonen hade g¬tt en kurs fºr Sven-Olof Nilsson. Det var sonen som ville 
ha bin och jag gick tillsammans med honom som stºd. Men nu ªr det jag som har bina 
och han ªr mitt stºd, stark som en oxe, inte helt fel d¬ det ªr tungt med allt material. 
V¬r styrelse har f¬tt n¬gra nya medlemmar och n¬gra har slutat. Det ªr ett gott gªng och 
vi ser fram emot den kommande sªsongen. Kom gªrna med tips och fºrslag p¬ vad vi kan 
gºra.  

V¬r klubb best¬r av en hªrlig blandning av personlig-
heter, unga och gamla, erfarna och oerfarna. Men med 
den gemensamma nªmnaren ett brinnande intresse fºr 

v¬ra fantastiska husdjur bina. Dessa magiska varelser 
som aldrig slutar att fascinera och fºrv¬na. Tªnk att ett 
s¬dant litet kryp kan sammanfºra mªnniskor med vitt 
skilda bakgrunder och ºvriga intressen. En reflektion 

ªr att det finns m¬nga i v¬rt samhªlle som har mycket 
att lªra av vad ett gemensamt intresse kan innebªra. 
Den oro som finns i vªrlden p¬ grund av krig och na-
turkatastrofer gºr det ªnnu viktigare att ha n¬got att se 
fram emot. Varandras sªllskap och arbetet med v¬ra 

bin. Bilden hªr under tycker jag visar p¬ ett fint sªtt 
vad det ªr att bry sig om och hjªlpa varandra. Togs 
under pandemin och fanns med fºrra ¬ret ocks¬. 

 

Under ¬ret som varit har vi varit p¬ Mariag¬rden vid v¬ra 
trªffar. Pysslat med bina, varit med p¬ en del aktiviteter som 

kommunen haft, kªmpat med drottningbyte p¬ Fjªrrvªrme-
binas samhªlle (dom har 
varit griniga och flygiga 
till och fr¬n). Ellika har 
h¬llit en studiecirkel i 

drottningodlig. Vi har 
delat ut oxalsyra och 
slungat honung. Och 
innan sommarlovet var 

det n¬gra barngrupper p¬ 
studiebesºk.  
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Och ingen kom vªl undan ljunghonungen som gav de flesta av oss ytterligare gr¬a 
h¬rstr¬n. Jag trodde i alla fall att jag skulle bli tokig. (eller tokigare ªn vad jag ªr). Kom-
mer inte att glºmma slungningen 2022. Vid ett tillfªlle ringde jag i ren desperation till 
min man som var p¬ vªg hem fr¬n jobbet. Kºp en fruktpress, sa jag. Hºll p¬ att bli galen. 
Fick inte honungen att slªppa fr¬n ramarna trots perforator, l¬ngsam slungning och varmt 
i lokalen. Kakras och frustration kantade mina dagar. Men men det ªr ju ocks¬ en erfaren-
hetéé 

 
 
Nu ser jag fram emot detta ¬r och allt var det har att erbjuda. ¡ret bºrjade fint med tv¬ 
trªffar p¬ Humlebr¬ten som Viktoria Svensson drog ig¬ng. Dªr Ann-Britt Carlsson var 
mºtesmentor och ºvriga medlemmar delade med sig av sina kunskaper. Sista tillfªllet 
pratade om vinterdºdlighet. Nu nªr jag sitter hªr och skriver (9/3) s¬ tªnker man en hel 
del p¬ just vinterdºdlighet. Vªdret har i veckan gjort ett omkast, fr¬n att ena dagen vara 
plusgrader str¬lande sol, blommor och bin till minusgrader och ett par dm snº. Snacka om 
aprilvªder i mars. 
 

Detta ¬ret kommer vi att vara varannan vecka p¬ Mariag¬rden och varannan vecka p¬ 

Finkenborg (v¬r gamla big¬rd). Det ska bli roligt att ses igen ү  i skrivande stund vrªker 
snºn ner och det kªnns som om det ªr l¬ngt till att vi kan starta upp v¬rt bi-liv igen. 

  
Karin Bryngelfrid  
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Oxalsyra, GRATIS till fºreningens 
medlemmar! 
Fºr att frªmja Varroabekªmpningen i medlemmarnas bisamhªllen har styrelsen 
beslutat att oxalsyra/oxalsyrelºsning ska delas ut till v¬ra medlemmar kostnads-
fritt. Det kommer att ske Lºrdag den 25 november kl.12.00 p¬ Mariag¬rden. 
D¬ kommer vi ªven att demonstrera hur det g¬r till att behandla bisamhªllen med 
oxalsyra. 

Ta med en syrafast plastflaska eller glasburk med plastlock att ta oxalsyran i.  

Har du inte mºjlighet att delta denna dag. Hºr av dig till Karin Bryngelfrid, fºre-
ningens ordfºrande. 

 

Till minne av 
 
Arne M¬rtensson 
Bengt Gustavsson 

Vªnmedlem? 
Om du vill bli vªnmedlem i Stenungsunds biodlarefºrening sªtt in 50 kr p¬ fºre-
ningens plusgirokonto 691836-1. Ange att du vill bli vªnmedlem fºr ¬r 2023 
samt ditt namn och adress. Lªmna ªven med telefonnummer och e-postadress 
om du har. D¬ f¬r du fºreningens Biblad hem i brevl¬dan. 

Vªnmedlem kan en person vara som redan ªr medlemmar i SBR, via n¬gon an-
nan lokalfºrening, och som har bisamhªllen inom v¬ra grªnser och dªrfºr ser 
nyttan i att f¬ information om vad som hªnder i v¬r fºrening.  ven de som har 
slutat med biodling, och dªrfºr g¬tt ur SBR, men som ªnd¬ vill veta vad som 
hªnder i Stenungsunds biodlarefºrening ªr vªlkomna som vªnmedlemmar. 

Om du har bin rekommenderar fºreningen alltid att du ska vara medlem i 
SBR. 
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Big¬rdstrªffarna kommer detta ¬r alternera 
mellan Mariag¬rden och Finkenborg 
 

Efter utvªrdering av att fºreg¬ende ¬rs medlemstrªffar d¬ vi endast hade trªffar 
p¬ onsdagar har vi kommit fram till att ¬terg¬ till tidigare praxis med varannan 
torsdag och varannan lºrdag. 

Som ett roligt inslag i ¬rets trªffar kommer lºrdagstrªffarna ske p¬ v¬r tidigare 
big¬rd i Finkenborg. Det kªnns viktigt att vi anvªnder mºjligheten till att an-
vªnda den d¬ den ªnd¬ finns och vi kommer att ha bisamhªllen hªr. 

Trªffarna p¬ Mariag¬rden kommer vara torsdagar ojªmna veckor klockan 18 och 
lºrdagar jªmna veckor klockan 10 p¬ Finkenborg.  

Dock finns n¬gra undantag s¬ h¬ll utkik i kalendariet och p¬ Facebook och i era mail-
boxar 

Kom ih¬g vid trªffarna: 

¶ Ta med fika (var och en tar med det de sjªlva vill ha) 

¶ Tag med skyddsklªder. 

¶ Ta med ett gott humºr samt fr¬gor och funderingar ni har runt biodlingen. 

¶ Se till att fºreningens samhªllen f¬r den tillsyn de behºver. 

¶ St¬ ej framfºr flustren nªr kuporna g¬s igenom. Det stºr bina!! 

¶ Fyll i òloggkortetò som ligger i kupan. 

¶ Ta hand om nya medlemmar/besºkare. 

¶ Anteckna och diskutera dagens ªmne. Registrera de medlemmar som deltagit i 
mºtet i nªrvarolistan som finns p¬ big¬rden. 

¶ Ha trevligt och ta en fika och diskutera de fºr ¬rstiden aktuella fr¬gor som rºr v¬ra 
bin. 

Adressen till Mariag¬rden ªr Mariavªgen 1, Stenungsund 

 

/Styrelsen 

 

Vªgbeskrivning till Finkenborg finns bakom QR-koden 
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±ŜŎƪŀ 5ŀƎ  !ƴǎǾŀǊƛƎ ±ŜǊƪǎŀƳƘŜǘ YƭƻŎƪŀƴ 
мс ƭǀǊ нн ŀǇǊƛƭ {ǘȅǊŜƭǎŜƴ ¦ǇǇǎǘŀǊǘ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴΦ ¢ňǊǘƪŀƭŀǎ мнΥлл 

му ƭǀǊ с ƳŀƧ ¢ƻǊŘ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

мф ǘƻǊ мм ƳŀƧ CǊŜŘǊƛƪ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

нл ƭǀǊ нл ƳŀƧ 9ƭƭƛƪŀ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

нм ǘƻǊ нр ƳŀƧ aƛǊƧŀƳ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

нм ƭǀǊ нт ƳŀƧ {ǘȅǊŜƭǎŜƴ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴκōŀǊƴŜƴǎŘŀƎ {Ŝ ǳǘǎƪƛŎƪ 

нн ƭǀǊ о Ƨǳƴƛ wƻƎŜǊ CƛƴƪŜƴōƻǊƎκǾŅȄǘōȅǘŀǊŘŀƎ млΥлл 

но ǘƻǊ у Ƨǳƴƛ CǊŜŘǊƛƪ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

нп ƭǀǊ мт Ƨǳƴƛ YŀǊƛƴ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

нр ǘƻǊ нн Ƨǳƴƛ 9ƭƭƛƪŀκYŀǊƛƴ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

нс ƭǀǊ м Ƨǳƭƛ aƛǊƧŀƳ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

нт ǘƻǊ с Ƨǳƭƛ tŀƭƛƴŀ 
aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴκLƴƭŅƳƴƛƴƎ ŀǾ ƘƻƴǳƴƎ 
ŦǀǊ ōŜŘǀƳƴƛƴƎ 

муΥлл 

ну ƭǀǊ мр Ƨǳƭƛ CǊŜŘǊƛƪ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

нф ǘƻǊ нл Ƨǳƭƛ 9ƭƭƛƪŀ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

ол ƭǀǊ нф Ƨǳƭƛ wƻƎŜǊ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

ом ǘƻǊ о ŀǳƎǳǎǝ ¢ƻǊŘ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

он ƭǀǊ мн ŀǳƎǳǎǝ YŀǊƛƴ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

оо ǘƻǊ мт ŀǳƎǳǎǝ tŀƭƛƴŀ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

оп ƭǀǊ нс ŀǳƎǳǎǝ wƻƎŜǊ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

оп ǎǀƴ нт ŀǳƎǳǎǝ {ǘȅǊŜƭǎŜƴ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴǎŘŀƎ {Ŝ ǳǘǎƪƛŎƪ 

ор ǘƻǊ ом ŀǳƎǳǎǝ YŀǊƛƴ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ муΥлл 

ос ƭǀǊ ф ǎŜǇǘŜƳōŜǊ CǊŜŘǊƛƪ CƛƴƪŜƴōƻǊƎ млΥлл 

от 
ƭǀǊ мс ǎŜǇǘŜƳπ
ōŜǊ 

{ǘȅǊŜƭǎŜƴ 
{ŀƳƭƛƴƎ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ 
LƴǾƛƴǘǊƛƴƎΣ ǎƪŀǧƴƛƴƎ ƳŜŘ ǎƭǳƴƎƴƛƴƎ Ҍ 
ŦǀǊǎǘŀ ƘƛƴƪŜƴ 

{Ŝ ǳǘǎƪƛŎƪ 

оу 
ƭǀǊ но ǎŜǇǘŜƳπ
ōŜǊ 

{ǘȅǊŜƭǎŜƴ 
{ŀƳƭƛƴƎ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ 
LƴǾƛƴǘǊƛƴƎΣ ŀƴŘǊŀ ƘƛƴƪŜƴ 

муΥлл 

пл ƭǀǊ т ƻƪǘƻōŜǊ {ǘȅǊŜƭǎŜƴ 
{ŀƳƭƛƴƎ aŀǊƛŀƎňǊŘŜƴ 
¢ŀ ōƻǊǘ ƘƛƴƪŜƴ ƻŎƘ ǎǘƻǇǇŀ ƻƳ ōƛƴŀΦ 

муΥлл 

пн 
Ƴňƴ мс - ŦǊŜ нл 
ƻƪǘ 

/ŀǊƭǎǎƻƴǎπ
ōƛƻŘƭƛƴƎ 

LƴƭŅƳƴƛƴƎ ŀǾ ǊŀƳŀǊ ƻŎƘ ǾŀȄŀǾŦŀƭƭΦ {Ŝ 
ǎŜǇŀǊŀǘ ƛƴŦƻǊƳŀǝƻƴ ŦǊňƴ /ŀǊƭǎǎƻƴǎ 
ōƛƻŘƭƛƴƎ 

ŜƴƭΦ ǀǾŜǊπ
ŜƴǎƪƻƳƳ
ŜƭǎŜ 

пр ǘƻǊ ф ƴƻǾŜƳōŜǊ мфΥлл {ǘȅǊŜƭǎŜƴ 
)ǊǎƳǀǘŜ IǳƳƭŜōǊňǘŜƴΣ ƛƴƭŅƳƴƛƴƎ ŀǾ 
ƘƻƴǳƴƎ ŦǀǊ ōŜŘǀƳƴƛƴƎ 

пт 
ƭǀǊ нр ƴƻǾŜƳπ
ōŜǊ 

мнΥлл {ǘȅǊŜƭǎŜƴ 
hȄŀƭǎȅǊŀŘŀƎΣ ǾŀǊǊƻŀōŜƪŅƳǇƴƛƴƎ
όōŜǊƻŜƴŘŜ Ǉň ǘŜƳǇύ 
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Fºrªndringar i programmet kan ske!  

Fºr senaste information se v¬r hemsida: 

www.stenungsundsbi.se 

eller Facebook sidan 
Kontakta Jeanette Vahlenberg p¬ telefon 070-645 56 07 eller via e-post          
jeanette.vahlenberg@gmail.com om du har kommentarer till vad som st¬r p¬ 
hemsidan eller om du har n¬got du vill publicera. 

Vaxsmªltningsdag och ramtvªtt 
Orusts biodlarfºrening bjuder in till ramtvªtt och vaxsmªltningsdag. Datum ªr 
den 28 oktober men mer information kommer komma via utskick. 
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Presentation av v¬ra nya styrelseledamºter! 
 
Jag heter Mirjam Landholm och bor med min 
man och tv¬ (stora) barn p¬ en g¬rd i Gusserºd, 
Ljungskile, nªra grªnsen till Stenungsunds kom-
mun. Jag bºrjade med biodling 2020 efter att 
g¬tt kurs fºr Sven-Olof. Jag har alltid haft stort 
djurintresse, s¬ fºrutom bin har vi tv¬ hundar, 
tre katter, hons och ankor.  
Sedan vi flyttade till g¬rden har ªven intresset fºr 
hur vi ska kunna bidra till den biologiska m¬ng-
falden vaknat. Vi sªtter ut fasaner och planerar 
att s¬ olika frºblandningar fºr att frªmja djurli-
vet.  
Nªr det gªller bin s¬ har vi bara tv¬ samhªllen, 
men planerar att utºka till fyra under ¬ret som 
kommer. Vi ska ªven fºrsºka oss p¬ drottning-
odling òp¬ riktigtò. 

 

 
 
 

 
 
Jag heter Palina Wendel och jobbar 
med ekonomi p¬ Chalmers, Indu-
stri- och materialvetenskap. Men 
det som ger mig glªdje i livet ªr att 
spela tennis och pyssla hemma. 
Vad kan vara hªrligare ªn att ta en 
kopp nybryggt te p¬ altanen en 
vacker sommardag i trªdg¬rden, 
sticka och lyssna p¬ f¬glar? 
Jag har en hund, en katt, ett gªng 
kajor i skorstenen. Det enda som 
saknades var surrande bin och p¬ 
den vªgen var det.  
Ja, jag ªr en hobbybiodlare som har 
bin bara fºr att det ªr mysigt. Jag 
har tv¬ kupor som st¬r uppe p¬ en 
kulle i min trªdg¬rd 

 
 


